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Dit jaarverslag geeft het eerste jaar van volledig functioneren van het Irenefonds weer. Na 

de officiële oprichting op 16 juni 2016 kwam de toekenning van de ANBI-status pas op 19 

januari 2017. Net voor Kerst 2016 werd bekend, dat deze toekenning eraan kwam, zodat er 

vanaf dat moment aan het fonds gedoneerd kon worden, hetgeen ook gebeurde. We zijn 

onze prompte giftgevers erg dankbaar! 

Bestuur 

Het bestuur, dat voor het goed functioneren van het fonds zorg moest dragen, bestond uit: 

Mevr. I.M. Langendijk-van den Berg (voorzitter)  

Dhr. J.F. Hoogeveen (secretaris)  

Mevr. O van Hooff (penningmeester) 

Het bestuur vergaderde in het afgelopen jaar 6x bij een van de bestuursleden thuis, waarvan  

een schriftelijk verslag werd gemaakt. Verder was er, zoals dat heden ten dage gaat, veel 

overleg per e-mail. Het bestuurswerk is op vrijwillige basis, het bestuur ontvangt daarvoor 

geen beloning. 

Uitwerking doelstelling 

De doelstelling het ondersteunen van “nieuwkomers” (zijnde vluchtelingen die een 

verblijfsvergunning hebben gekregen) in de gemeenten Menameradiel en het Bildt, waar 

voor financiële noden geen beroep gedaan kan worden op overheidsinstellingen of andere 

bestaande fondsen, werd trouw gevolgd. Er werd steun geboden bij de overkomst en 

aankomst van familieleden van de nieuwkomer, zoals aangegeven in het beleidsplan juni 

2016-2017 (4.2 Bestedingsbeleid). Studieondersteuning bleek niet nodig, maar onder 

“onvoorzien” bleek nogal wat te vallen: 

Aan het begin van 2017 werd duidelijk, dat vertalingen van officiële documenten niet meer 

vergoed werden door Vluchtelingenwerk. Aangezien de documenten en de vertalingen 

daarvan essentieel zijn voor de goedkeuring van overkomst van familieleden door de 

Immigratiedienst, besloten wij bij te dragen aan de kosten. 

In maart 2017 moesten wij helaas constateren, dat de Stichting Urgente Noden (SUN) niet 

meer kon bijdragen aan de vergoeding van de kosten van een deel van de tickets voor 

gezinsleden, die in het kader van gezinshereniging naar Nederland kwamen. Het beleid was 

zo: SUN droeg bij aan de kosten voor de tickets onder de €1000,-. Boven de €1000,- kon een 

bijdrage gevraagd worden aan het fonds van Vluchtelingenwerk. Nu de bijdrage van SUN 

wegviel, besloten wij in overleg met de nieuwkomer wiens gezinshereniging het betrof, een 
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deel van het geld aan hem te lenen. Het fonds was helaas nog niet draagkrachtig genoeg om 

net als SUN dat deel te schenken. Het werd dus een kwestie van vertrouwen, dat voor het 

overgrote deel niet beschaamd werd. Als fonds wisten wij van te voren, dat het aan een 

vluchteling met de bijstandsuitkering van één persoon en een familie elders die ook nog 

onderhouden moest worden, niet zou lukken in één keer terug te betalen.. 

Contact met giftgevers uitbreiding netwerk 

Het contact onderhouden met onze giftgevers en het uitbreiden van ons netwerk stond 

hoog op de prioriteitenlijst. We hadden de kerken van Menameradiel, die al in de aanloop 

van het oprichten van het fonds hun medewerking hadden toegezegd, beloofd hen 

minimaal eens per half jaar op de hoogte te brengen van de stand van zaken: na onze mail 

van 20 december 2016 waarin de start van het fonds werd aangekondigd, volgden er in de 

loop van het jaar nog 6 berichten per e-mail. 

Verdieping contact met kerkelijke gemeente 

Op uitnodiging van de Protestantse Gemeente Ried/ Skingen hield Irene langendijk op 1 

november een lezing over vluchtelingen in de kerk van Ried. De kleine gemeente was voor 

het grootste deel aanwezig en vormde een aandachtig en geïnteresseerd publiek. 

Nieuwe contacten met kerkelijke gemeenten 

Op 22 januari 2017 was de viering van de Wereldbroederschapsdag van de Doopsgezinde 

Gemeente in Sneek. Bestuursleden Olga van Hooff en Jan Frans Hoogeveen werden 

uitgenodigd om iets over het Irenefonds te vertellen. Olga las het  stukje “In Holland staat 

een huis” van Irene Langendijk voor uit het boek “Altijd de gordijnen dicht”, een boek met 

bijdragen van “ onze” nieuwkomers over hun leven voordat zij in Nederland aankwamen, 

met een inleiding van coördinator Marjan van der Heide. Olga en Jan Frans kregen een op 

die dag gemaakte gebedsslinger overhandigd en de toezegging van een deel van de 

collecteopbrengst van die dag.   

Het voorgenomen werken aan uitbreiding van steun door kerkelijke gemeenten in de 

gemeente het Bildt (zie ons beleidsplan juni 2016-2017 2.1 Actueel beleid) vond zijn eerste 

beslag in april 2017 d.m.v. een gesprek met de voorzitter van de diaconie van de 

Protestante Gemeente Sint Annaparochie.  Sindsdien zijn wij blij verrast met bijdragen van 

deze kerkelijke gemeente. 

Hoort zegt het voort? De Protestantse Gemeente Minnertsga hoorde van ons bestaan en 

wilde graag de opbrengst van de collecte tijdens de kerstviering voor 65+ aan ons schenken. 

Wel wilden ze graag wat informatie over het fonds. Irene langendijk ging naar de viering en 

vertelde tijdens de broodmaaltijd over het fonds.   

Opbouw en behoud van andere niet kerkelijke contacten. 

Individuele giftgevers vonden op verschillende manieren hun weg naar het fonds: of omdat 

ze de oprichters van het fonds van nabij of verder weg kenden of via facebook, waar het 

fonds op initiatief van Olga van Hooff voor het eerst op publiceerde op 29 januari 2017. 

Iedere giftgever werd persoonlijk bedankt door onze secretaris middels brief (4x) speciale 



kaart met logo van het fonds (4x) of per e-mail als giftgevers vaker doneerden of bij 

onbekend postadres. (>20) 

Via een boerderijwinkel in ons werkgebied, waarvan de eigenaars ons kenden via de kerk en 

aan wie wij in mei goede buitenlandse koks leverden voor hun foodfestival, ontvingen wij de 

hoofdprijs van het jubilerend tuincentrum in Menaam.  De initiatiefneemster van het 

festival deed mee aan de verloting bij het tuincentrum en had ook ons daarvoor 

ingeschreven. Zij moest een reden opgeven waarom zij een ander opgaf: “bloemetje voor 

nieuwkomer is leuk”.  En “leuk” was het zeker! 

De vrouwenvereniging van Engelum nodigde Irene Langendijk uit om op 21 november 2017 

te komen praten over het vluchtelingenprobleem. Irene koos ervoor om het probleem dicht 

bij huis te laten. Hoe leven de vluchtelingen/nieuwkomers tussen ons? Welke problemen 

komen ze daarbij tegen? Hoe kunnen wij daarbij helpen? Verdeeld over vier groepen 

moesten de vrouwen zich inbeelden dat zij vluchteling waren dan wel hulpverlener en wat 

zij in dat geval zouden doen, als zich problemen voordeden. 

Het werd een bijzonder levendige avond met zowel veel inlevingsvermogen alsook 

erkenning, dat men weinig van de problematiek van vluchtelingen in en om huis wist. 

En om deze twee factoren gaat het wat het fonds betreft: meer inlevingsvermogen en meer 

begrip zijn voorwaarden om geld te werven voor het goede doel. 

 

Het bestuur van Stichting Irenefonds 

Engelum 15 april 2017 

 

   


